

“တာအရူဒိုင်ကတာနိုဂ်ဂံတလါယဂီနိုဒ်မုာ်ဝဲ ကမလီတံာ် ပပုကွီဖိဒီးတံာ်သုာ်ထီၣ်အတံာ်ပုဖျဲးဒီးတံာ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ န့ၣ်လီၤ.”

ဆာဂုဆာဝါဘၣ် DeKalb ကီၢ်ရူၣ်ခိးထံၣ်ကွီလီၢ်ကဝီၤ.

နွံတနွံအံၤစ့ၢ်ကိးနွံအကတနွံလါတံာ်အသုအသုၣ်ကဲထီၣ်လိၣ်ထီၣ်ဝဲ မုာ်လါပဆးကတဲာ်ကတီၤသးလါ ၂၀၂၀ – ၂၀၂၁ တံာ် ထီၣ်ကွီတံာ်မလိန့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

သုအါဂသုသုၣ်ညါလါတံာ်ပုဆုရဲၣ်ကျဲအပုမတံာ်ဖိဒီးယး ဟ်ဖျါထီၣ်တုာ် DeKalb ကီၢ်ရူၣ်ခိးထံၣ်ကွီလီၢ်ကဝီၤ (DeKalb County School District’s (DCSD)) တံာ်အိးထီၣ်ကဒါကတဲာ်တိာ်ကျဲလါတံာ်ထီၣ်ကွီတံာ်မလိန့ၣ်အဂီၢ် ဝဲ လါယုလဲ ၁၃ သီ တံာ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သုကမံးတံာ်အိၣ်ဖျိၣ်အကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲတံာ်အိၣ်ဖျိၣ်အကတီၢ်, ကမံးတံာ်အာၣ်လီၤတုာ်လိာ်လါ ကစး ထီၣ်တံာ်ထီၣ်ကွီတံာ်မလိန့ၣ်စး ဝဲလါအီကူၣ် ၁၇ သီ, ဒီးအိးထီၣ်ကွီဒီး တံာ်ဒုၣ်စး/တံာ်မလိမဒီးလါတံာ်ဒုၣ်စးယံးအကံာ် ဒီးလါ ကဟ့ၣ်ထီၣ်တံာ်ဂုာ်တံာ်ကျဲလါ COVID-19 တံာ်ရလီၤသးအခဲအံၤနီၢ်နီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကီၢ်ရူၣ်ကွီလီၢ်ကဝီၤအတံာ်တိာ်ကျဲ ဟ်ဖျိၣ်မယုာ်မသကိးတံာ်န့ၣ်ကျဲအခဲအံၤ လါပပုမယုာ်မသကိးတံာ်တဘျုးဂး, ပုၣ်ယုာ်ဒီး Georgia ကမျာ်တံာ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ ဝဲကျဲ, DeKalb ကီၢ်ရူၣ်ခိးထံၣ်တံာ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ ကမံးတံာ်, တံာ်ဖိၣ်ဂံာ်တံာ်အိးတံာ် ဒီးသစဲထာၣ် (CDC), ဒီး Georgia တံာ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သုဝဲကျဲ (GaDOE) န့ၣ်လီၤ. ပုၤတတံာ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးလါ စုလီၢ် ယုာ်တံာ်မယုာ်မသကိးတံာ်သမံထံ, လါအဟ်ဖျိၣ်န့ၣ် တံာ်စးဆါ ၃၉.၅၇၄ ဘီလီယံၢ်, ပုၤကွီဖိဒီးပုၤမတံာ်ဖိတဖၣ်အအိၣ်, ဒီး ဘိးဘၣ်သုၣ်ညါစ့ၢ်ကိးတံာ်တိာ်ကျဲန့ၣ်လီၤ.

ခိဖျိတံာ်ဆါတံာ်ရလီၤအသးနီၢ်နီၢ်လါပလီၢ်ကဝီၤအပုအခဲအံၤအယိ, တံာ်မလိမဒီးလါတံာ်ဒုၣ်စးယံးအံၤကမုာ်ဝဲ ပတံာ်ယုထါ အဂုၤကတံာ်, ဘၣ်ဆၣ်တံာ်အံၤတံာ်ကသမံသမိးကွာ်ကဒါကတဲာ်လါတလါစုာ်စုာ်အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပပုမလိတံာ်ဖိဒီးပုၤမတံာ်ဖိ အတံာ်ပုဖျဲးန့ၣ်မုာ်တံာ်အရူဒိုင်ကတာ်, ဝဲတံာ်မုာ်လါကွာ်ဖိအိၣ်ဖးဒိၣ်လါတံာ်အိၣ်တုာ်တဖၣ်အဂီၢ်ဝဲလါလါ ပုၤကွီဖိအတံာ်မနုၤ တံာ်ဒီးတံာ်မုာ်လါသးခုလါတံာ်သိၣ်လိဒီးတံာ်မလိမဒီးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ယသးခုဒိၣ်မးလါယအိၣ်ဒီးတံာ်ခွဲးတံာ်ယာ် လါကတၢ်ပိၣ်သကိးတံာ်တိာ်ကျဲဒီးပကရုၢ်အတံာ်မလီၤလိၣ်လီၤလး ဝဲတံာ်ကမ Atlanta ကျဲန့ၣ် - တံာ်သုာ်ထီၣ်ပုၤတတံာ်ဘျုးသဲးတံာ်တၢ်ပိၣ်သကိးပုၤပုၤဆုရဲၣ်ကျဲတံာ်အိၣ်တံာ်အိၣ်ဖျိၣ်လါ တံာ်မအီၤလါအုထာၣ်န့းအဖိခိၣ် ဝဲလါယုလဲ ၁၅ သီအကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ယစံးဘျုးဘၣ်ပုၤကိးဂးလါအကံာ် Facebook ဒီး YouTube ဒီးဟ့ၣ်တံာ်ထံၣ်တံာ်ဆိကမိၣ်လီၤ. ယပကဖါလါသးဒိၣ်မးလါကဟ်ဖျါထီၣ် DCSD လီၤ.

တနွံအံၤစ့ၢ်ကိး, ယလဲအေပကွီလါအမတံာ်ဂုၤလီၤဆိတဖၣ်လါ ဟီၣ်ကဝီၤ ၃ အပုလါတံာ်လီၤတံာ်မနံၤသီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲ ပဟးဆုၣ်ကွာ်ကွီတဖၣ်ဒီးထံၣ်လိာ်သးဒီးကွီသရၣ်တဖၣ်ဝဲအလီၢ်ခဲ, ယသးဟဲဆုၣ်ထီၣ်ဒိၣ်မးခိဖျိလါအဝဲသုၣ်အတံာ်မယုာ် မသကိးတံာ်ဂံာ်ဂံာ်ကျဲကျဲဒီးဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တံာ်မယုာ်မသကိးတံာ်ဂံာ်ဂံာ်ကျဲကျဲတဖၣ်အံၤ ဟ်ဖျါထီၣ်ပဂုၤထီၣ် ခိဖျိလါပမသကိးတံာ်တပုၤယိလီၤ.

စံးဘျုးဘၣ်ဟီၣ်ကဝီၤပုၤပုၤဆုရဲၣ်ကျဲတံာ်အိၣ် Dr. Sean Tarrt လါအရဲၣ်ကျဲတံာ်ဘျုးစဲမသကိးတံာ်အကတီၢ် ဒီးတံာ်သကိး တဖၣ်, ပုၤမလိတံာ်ဖိတဖၣ်, ကွီသရၣ်တဖၣ်ဒီးကွီခိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသုၣ်ဟ့ၣ်လီၤတံာ်ဟ့ၣ်ကူၣ်အိၣ်ကတာ်လါကမစါ ဘိးဘၣ်သုၣ်ညါပတံာ်ကျဲထီၣ်ကဒါကတဲာ်ကွီဒီးန့ၣ်လီၤကဒါကတဲာ်တိာ်ကျဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လါခဲကတာ်, ယအိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးတံာ်ခွဲးယာ်ဘၣ်လါကလဲဟးဝဲ William Bradley Bryant စဲထာၣ်ဒီးတံာ်ဆဲးလီၤမံးလါအုထာၣ် န့းအဖိခိၣ်အစဲထာၣ် ဝဲလါယုလဲ ၁၆ သီန့ၣ်လီၤ. ယဟးဆုၣ်ကွာ်စဲထာၣ်ဒီး ဘၣ်စါကတီၢ်အိၣ်တံာ်ဂုာ်တံာ်ကျဲစဲထာၣ် Monika Davis လါကမလိအါထီၣ်ဘၣ်ယးဒီး ပတံာ်ဂုာ်တံာ်ကျဲတံာ်သုတံာ်ဘၣ်ပိၣ်ညါဝဲန့ၣ်လီၤ. ယဘၣ်သုၣ်ဘၣ်သးဒိၣ်မးလါတံာ်မ IT မတံာ်လါကမလီၤတံာ်ပပုကွီဖိဒီးပုၤမတံာ်ဖိလါကမယာ်တံာ်မုာ်လါကွာ်ဖိတဖၣ် ခိဖျိတံာ်မနုၤတံာ်သုတံာ်ဘၣ် ပိၣ်ညါကျဲကျဲလါအိၣ်ဒီးအကံာ်အစီန့ၣ်လီၤ.

ယသးခုဒိၣ်မးစ့ၢ်ကိးလါတံာ်ဘျုးမသကိးတံာ်လါ တံာ်ဆဲးလီၤမံးလါအုထာၣ်န့းအဖိခိၣ်/တံာ်မနီၣ်မယါဝဲန့ၣ်ကံာ် Petra Boerner, Monika Davis, ဒီး Vasanne Tinsley, တံာ်ဆိၣ်ထွဲမစါပုၤကွီဖိဒီးတံာ်န့ၣ်လီၤမစါဆိပုၤကွီဖိအပုၤပုၤဆုရဲၣ်

ကျွဲတော်အိမ်ခံစားရသူ၊ လာကမအုပ်စုတိုင်း တစ်ဆဲးလီမံလောအုထိုင်းအိမ်ခံစားပျားပျားကတော်မလောလောပဟံးဖိယိဖိ တဖန်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တော်မလောရှုၢ်မဲၤတော်မလောတော်ပညိၣ်ကွဲၢ်စိတဖန်န့ၣ်လီၤ.

ယမုၢ်လၢကွဲၢ်စိလောကထံၣ်လိာ်အါထီၣ်သးဒီးပပျားတော်မလောအဂ့ၢ်တဖန်ဒီးပပျားတဂၢ်ကရုဖိတဖန် ဖဲပအိၣ်ကတော်တီၤသးလၢ ၂၀ ၂၀-၂၁ တော်ထီၣ်ကွဲၢ်စိတဖန်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မုၢ်လၢသးခဲၤန့ၣ်ကတော်ဒီးအိၣ်ပျားပျားဖျဲးဖျဲးတက့ၢ်.

လၢတော်ပဟံးကဲအါ,

Cheryl Watson-Harris, ပျားပျားကျွဲတော်အိမ်ခံစား